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گـــزارش
محسنی اژه ای:  

علامه مصباح با منطق پاسخگوی شبهه  افکنان بود
وقتی اسنپ مسافران را مچل می کند؟!

گويا اســنپ و حواشــی كه برای شــهروندان ايجاد 
می كند قصد تمام شدن ندارد؟! 

يکی از دوســتانم ماجرايی را بــرای من تعريف كرد 
و درخواســت داشت كه چند ســطری راجع به اين 
موضوع بنويسم تا شــايد كسی پیدا شود و مشکلات 

اسنپ را يکبار برای همیشه حل كند. 
می گفت امروز چهارشــنبه 12دی ماه 1403 ساعت 
6:45 از منزلم در قلهك تقاضای اسنپ به مقصد هتل 
استقلال برای شــركت در همايشی نمودم. وقتی كه 
می خواستم درخواستم را ثبت كنم در روی نقشه دو 
خــودرو در كوچه ما بود و حــدود 12خودروی ديگر 
نیز در شــعاع 500 متری كوچه ما بود، خوشــحال 
شــدم و با اعلام كرايه 85 هزار تومانی اســنپ قبول 
كردم و منتظر تاكسی اسنپ شدم. عقربه های ساعت 
می چرخید و مــن همچنان منتظر بودم. بر اســاس 
شمارشــگر خود اسنپ درخواســت من برای حداقل 
70راننده ارســال شد! اما دريغ از پذيرش درخواستم.  
با اينکه هر روز كرايه مسیر من كمتر از اين مبلغ بود 

ولی تعجبم اين بود كه چرا كسی قبول نمی كند؟ 
خلاصــه اين كه تا ســاعت 7:15 منتظر ماندم وقتی 
ناامید شدم از منزل خارج شدم و به كنار خیابان رفتم 

و تاكسی دربست گرفتم! 
با توجه به شــرح اين ماجرا، واقعاً مســئولان اسنپ 
علاوه بر عذرخواهی از اين مشتری و ديگر نمونه هايی 
كه زيا داســت، چگونه می خواهند جبران خســارت 
كننــد؟!  چگونه می شــود كــه 70 راننده تاكســی 
درخواســت مسافر را آن هم با كرايه بیشتر از همیشه 

قبول نمی كنند؟ 
ايــن 70راننده دنبــال چه لقمه چربتــری بودند كه 
درخواست را برای اين مسیر واقعاً كوتاه نپذيرفتند؟ 

در اين شــرايط مســافر بخت برگشته چه بايد بکند؟ 
چرا رانندگانی كه پذيرفته اند با همکاری در اسنپ در 
خدمت شهروندان باشند اينگونه نافرمانی می كنند و 

به مسافران خدمت رسانی نمی كنند؟ 
به واقع مديران اســنپ چه پاســخی در قبال توهین 

رانندگانش به مسافر دارند بدهند؟ 
كدام سازمان بايد بر تخلفات مهم اينچنینی اسنپ و 

رانندگانش نظارت و رسیدگی كند؟ 
البته بنده به دوستم عرض كردم با توجه به اين تخلف 
آشــکار شــکايتش را در مراجع قضايــی حتی تا لغو 
امتیاز فعالیت اســنپ پیگیری نمايد و ما هم از طريق 
رسانه مان صدای او و ديگر آسیب ديدگان احتمالی از 

خدمات اسنپ و رانندگانش هستیم.

نکته سنج!

رئیــس قوه قضايیه با بیان اينکه علامه مصبــاح با منطق، برهان عقلی و متانت، 
پاســخگوی شــبهه افکنان بودند و در بیان حق و دفاع از حــق، صراحت لهجه 
داشــتند، گفت: اين همان چیزی اســت كــه بدخواهان، دشــمنان، جاهلان و 
حســودان نمی توانســتند تحمل كنند، از همین رو به تخريب، تخطئه، توهین و 

تحقیر روی می آوردند.
به گزارش مركز رســانه قوه قضايیه، حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
طی ســخنانی در چهارمین كنگره  بین المللی بزرگداشــت علامه مصباح يزدی، 
ضمن گرامیداشــت هفته بصیرت، اظهار كرد: در مکتب اســلام عزيز، مقام عالم 
بســیار رفیع و بلند مرتبه اســت؛ »مداد العلماء افضل من دماء الشهداء«. علامه 
مصباح، عالمی بودند كه در تمام عمر شريف خود به جهاد در عرصه های گوناگون 
اهتمام داشتند. او در جهاد فرهنگی، در مبارزه با فساد، طاغوت، دشمنان اسلام، 

منحرفین و شبهه افکنان طلايه دار بودند. 
رئیس قوه قضايیه با تبیین و تشريح شخصیت جامع الاطراف آيت الله مصباح يزدی 
گفــت: علامه مصباح به تربیت و تعلیم انســان های فرهیخته، زمانشــناس و با 
بصیرت و همچنین ايجاد ســاختار ها و تشکیلاتی برای توسعه و بسط نظريه های 

دينی مرتبط با اسلام ناب اهتمام ويژه داشتند.
وی بیان داشت: علامه مصباح علاوه بر آنکه در تمام صحنه های انقلاب حضوری 
فعال داشــتند، وجهه همت خــود را صرف پژوهش و تحقیقات جهت توســعه 
نظريه های دينی نیز كردند و در همین راســتا، دفتر همکاری دانشــگاه و حوزه 

را تشــکیل دادند و به تاسیس بنیاد ها و موسسه هايی نظیر باقرالعلوم )ع( و امام 
خمینی )ره( همت گماشتند. رئیس عدلیه گفت: علامه مصباح يك فقیه نامدار و 
يك فیلسوف بزرگ و انديشمند متفکر و مبرز بود؛ علامه مصباح خود را محدود 
و منحصر به يك جمع يــا طبقه يا محیط جغرافیايی خاص نکردند بلکه با علما 
و انديشــمندان كشور های مختلف در ارتباط فکری و نظری بودند و انديشه های 

منبعث از اسلام ناب را ترويج می كردند.
قاضی القضات بیان داشــت: علامه مصباح به خودســازی، توجه ويژه ای داشتند 
و بــر همین مبنا توانســتند انســان های فرهیخته و مقاومــی را تربیت كنند. 
شخصیت هايی كه با علامه مصباح، مُجالست و مُصاحبت داشتند بیش از ديگران 
در صراط مقاومت، ايستادگی و پايمردی در مسیر حفظ ارزش ها، اهتمام دارند.

وی تصريح كرد: آيت الله مصباح يزدی در عرصه مقابله با آمريکا و رژيم كودك كش 
و جنايتکار صهیونیستی، شاگردانی مسلح به سلاح علم، تقوا و استقامت را تربیت 
كردند. حاج قاســم سلیمانی كه جهادگر بزرگ عصر ما هستند به علامه مصباح 
ارادت داشــتند و با او مأنوس بودند. وقتی در معركــه يا خارج از معركه، گره يا 

مشکلاتی پديد می آمد، حاج قاسم از علامه مصباح استمداد می طلبید.
رئیس دســتگاه قضا گفت: شهید سید حسن نصرالله مجاهد كبیر عصر ما، تعابیر 
بلندی درخصوص علامه مصباح دارند؛ در ساختار فرهنگی حزب الله، از نوشته ها 
و تعلیمات علامه مصباح بسیار بهره گرفته می شود.شهید نصرالله از علامه مصباح 
برای ســفر به لبنان دعوت به عمل آوردند و پس از جلساتی كه در لبنان برگزار 

شد، دست اندركاران حزب الله اعلام كردند كه برای استمرار جريان مقاومت، بیش 
از ادوات و تجهیزات نظامی و اطلاعاتی، به بهره گیری از انديشــه های اسلام ناب 

از لسان علامه مصباح نیاز است.
رئیس عدلیه بیان داشــت: علامه مصباح در ولايتمداری نیز ممتاز و الگو بودند؛ 
شهید سیدحسن نصرالله تصريح داشتند كه بخشی از ولايتمداری كم نظیر خود 
را از آيت الله مصباح يزدی آموختند و بر همین مبنا، در مقابله ی قدرتمندانه تر با 

طواغیت و مستکبران، مصمم تر شدند.
محســنی اژه ای اظهار كــرد: علامه مصباح بــا منطق، برهان عقلــی و متانت، 
پاســخگوی شــبهه افکنان بودند و در بیان حق و دفاع از حــق، صراحت لهجه 
داشــتند و اين همان چیزی اســت كه بدخواهان، دشمنان، جاهلان و حسودان 
نمی توانســتند تحمل كنند، از همین رو به تخريب، تخطئه، توهین و تحقیر روی 
می آوردنــد. علامه مصباح بــا ملحدين نیز بر مبنای مبانی خــود آنها مجادله و 

مقابله ی فکری و نظری می كرد و آنان را قانع و مغلوب می ساخت.
رئیــس قوه قضايیه گفت: همه آنهايی كه بــه علامه مصباح نزديك بودند و يا با 
ايشــان زاويه داشتند، اما در محضرشان حاضر شــدند، تصريح دارند كه آيت الله 
مصباح يزدی در اخلاص، ايمان، ولايتمداری، تواضع، علم و ساده زيســتی ممتاز 
هســتند. وی بیان داشت: امروز جای خالی علامه مصباح بسیار احساس می شود 
و ما در شرايط كنونی شديداً به فکر و انديشه او نیاز داريم؛ البته می توانیم برای 

جبران اين خلاء، از میراث علامه بهره بگیريم.

فرهادخادمی

رئیس كل ســازمان نظام پزشکی گفت: در سال 1402، 
میزان ولادت ها نســبت به 40 ســال پیش 60 درصد 

كاهش يافته است.
محمد رئیس زاددر دومین كنگره علمی چالش های بالینی 
زايمان و جوانی جمعیت، با اشــاره به كاهش چشمگیر 
رشــد جمعیت گفت: در ســال 1402، میزان ولادت ها 
نسبت به 40 سال پیش 60 درصد كاهش يافته است. وی 
افزود: در حال حاضر سه استان كشور وارد چاه جمعیتی 
شــده اند و با ادامه اين روند، رشد جمعیت در چند سال 
آينده منفی خواهد شــد. رئیس زاده با اشاره به اينکه در 
ســال 1362، مرگ ومیر سالانه معادل 10 درصد موالید 
ســالانه بود، گفت: اين عدد اكنــون به حدود 40 درصد 
رسیده اســت. علاوه بر تلاش برای افزايش نرخ موالید، 
بايد به حفظ حیات جمعیت موجــود نیز توجه ويژه ای 
شــود. وی همچنین به آمار 450 هزار مرگ ومیر سالانه 
در ســال گذشته اشاره كرد و سه عامل اصلی مرگ ومیر 
را حوادث قلبی عروقی، بیماری های غیرواگیر و سرطان، 

و تصادفــات معرفی كرد.وی تأكیــد كرد كه كاهش اين 
آمار نقش مهمی در حفظ جمعیت جوان كشــور خواهد 
داشــت.رئیس زاده با اشــاره به آمار 200 تــا 400 هزار 
ســقط غیرقانونی در كشــور، عامل اصلی اين موضوع را 
»مداخله گران غیرمجاز در امور پزشکی و مافیای قاچاق 
دارو« دانست. وی افزود: اين افراد داروی 60 هزار تومانی 
را بــا قیمت يك تا دو میلیون تومان در دســترس افراد 
قرار می دهند.وی با بیان اينکه مجموع مرگ ومیر سالانه 
و ســقط های غیرقانونی بیش از 50 درصد موالید سالانه 
است، گفت: تلاش برای كاهش اين آمار، علاوه بر افزايش 
نرخ فرزندآوری، نقــش مهمی در افزايش جمعیت دارد؛ 
اما متأســفانه اين جنبه معمولاً ناديده گرفته می شــود. 
رئیــس زاده ضمن قدردانــی از زحمات طاقت فرســای 
متخصصیــن زنان و زايمان و ماماهــا، آنها را خط مقدم 
ســلامت مادران و فرزندان دانست و افزود: نشانه دغدغه 
واقعی مســئولان برای افزايش جمعیت، حل مشــکلات 

جامعه زنان و زايمان و مامايی است.

کاهش ۶۰ درصدی ولادت ها نسبت به ۴۰ سال پیش
ســخنگو و معاون فرهنگی و اجتماعی فراجا با اشاره به 
ارســال لايحه افزايش مدت اعتبار گذرنامه در مجلس، 
گفــت: افزايش مدت اعتبار گذرنامه به 10 ســال فقط 
برای افراد بالای 15 ســال اســت و با توجــه به تغییر 
ســريع چهره، افراد زير 15 ســال همچنان بايستی از 

گذرنامه هايی با اعتبار 5 ساله استفاده كنند.
سردار سعید منتظرالمهدی به ايجاد تحول و دگرديسی 
در فرايند تهیه گذرنامه و همچنین  تاكید بر همســويی 
با قواعد بین الملل در راســتای 10 ســاله شدن اعتبار 
گذرنامه ها اشــاره كــرد و گفت: يکــی از اقداماتی كه 
مجموعه فراجا از 3 الی 4 ســال گذشــته پیشــنهاد و 
دنبال كرده اســت، موضوع افزايش اعتبار گذرنامه از 5 
سال به 10 سال اســت و پلیس برای آن آمادگی دارد. 
مرتفع كردن مشکلاتِ عدم تطابق اعتبار ويزا و گذرنامه، 
صرفه جويی در وقت و هزينه های شــهروندان و دولت از 
جمله مزايای اين طرح اســت. به گفته وی با تصويب و 
اجرايی شدن اين طرح، كاهش درخواست صدور و اخذ 

گذرنامه را خواهیم داشت كه موجب تمركز بیشتر پلیس 
بر اســتانداردها  و افزايش كیفیت خدمات دهی فراجا به 
متقاضیان می شــود. منتظرالمهدی متذكر شد: پس از 
ارائه پیشــنهاد پلیس در ستاد گذرنامه، تصمیم گیری و 
توافق حاصل و لايحــه مذكور با تايید هیئت وزيران در 
دولت به مجلس ارسال شــد تا در صحن علنی مجلس 
بررسی و عملیاتی شود؛ از مجلس درخواست می شود در 
راستای رفاه حال شــهروندان و حفظ سرمايه های ملی 
كشــور در تصويب اين طرح تسريع نمايند. وی با اعلام 
اين كه پلیس با همکاری ســتاد گذرنامه و سازمان های 
هم ارز در تلاش برای تولید سِــری جديد گذرنامه های 
پلی كربنات بــه منظور كاهش جعل و همچنین افزايش 
دوام آن اســت، گفت: تمامی موارد ياد شده در راستای 
كنترل آسان و بیومتريك در مرزها صورت گرفته است.

سخنگوی فراجا گفت كه در حال حاضر نیمی از اقدامات 
زيرســاختی از سوی پلیس انجام شــده و مابقی نیز در 

حال اجرا می باشد.

تولید گذرنامه های پلی کربنات جدید با هدف کاهش جعل

|              پنجشنبه|13 دی 1403|شماره 6602|
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حســن  هاشــمی بــه همــراه خواهــران خــود حمیــده 
و زهرا هاشــمی در ســال ۱۳۹۷ شــروع بــه فعالیــت 
در زمینــه صنعــت ریتــل یــا همــان فروشــگاه های 

ــد. ــره ای کردن زنجی
امــر  در  خانــواده  هاشــمی  پیشــینه  بــه  توجــه  بــا 
ایــن  خیــر  و  عام المنفعــه  امــور  و  اشــتغال زایی 
خانــواده مصمــم شــدند تــا بــا ورود بــه ایــن صنعــت 
و ایجــاد فروشــگاه های زنجیــره ای ضمــن اشــتغال 
زایــی بــرای جوانــان ، عرضــه ارزاق عمومــی و کالاهای 
خــود  هموطنــان  بــرای  قیمــت  کــف  بــا  اساســی 
ومصــرف کننــده کــم درآمــد جامعــه بــا تخفیفــات 

زیــاد داشــته باشــند

فروشــگاه های  ســرمایه گذار  هاشــمی  حســن  
هــدف  دو  بــه  اشــاره  ضمــن  »ویــوان«  زنجیــره ای 
گفــت:  عرصــه  ایــن  بــه  ورود  بــرای  خــود  اصلــی 
اشــتغال زایــی و عرضــه کالاهــای اساســی بــا کیفیــت 
و کمتریــن قیمــت بــه خانواده هــا دو هــدف اصلــی 
همیــن  بــر  بــود.  ایــن صنعــت  بــه  ورود  بــرای  مــا 
اســاس پس از معرفی شــرکای تجاری ترکیه ای وارد 
مذاکــرات اولیــه و نهایتــاً ســرمایه گذاری و راه انــدازی 

شــدیم. »ویــوان«  زنجیــره ای  فروشــگاه های 
ادعــای تجربــه  بــه  بــا توجــه  ادامــه داد:  هاشــمی 
شــرکای ترکیــه ای در زمینــه تاســیس فروشــگاه های 
زنجیــره ای همچــون بیــم )BIM( و S۱0۱ کــه اقتباســی 
از فروشــگاه های آلــدی آلمــان بــود همــکاری مــان 

آغــاز شــد.
حمیــده  هاشــمی کــه از ســال ۱۴0۲ بــه عنــوان مدیــر 
عامــل در ایــن مجموعــه فعالیــت کــرده نیــز بــا اشــاره 
فروشــگاه های  شــکل گیری  نحــوه  تاریخچــه  بــه 
ــوان« اظهــار کــرد: پــس از مذاکــرات  ــره ای »وی زنجی
اولیــه بــا شــرکای ترکیــه ای قــرارداد ســهامداران فــی 
مابیــن دو طــرف منعقــد شــد بــه ایــن صــورت کــه 
تمــام امــور اجرایــی، پرســنلی و ایجــاد پلتفــرم بــر 

عهــده طــرف تــرک بــود.
مدیرعامــل فعلــی فروشــگاه های زنجیــره ای »ویــوان« 
خاطرنشــان کــرد: تصمیــم بــر ایــن بــود تــا »ویــوان« 
و بــا ارائــه بیــش از ۷00 رقــم از کالاهــای اساســی از 
قبیــل )برنــج، روغــن، حبوبــات، لبنیــات و شــوینده ها( 
مشــابهی از فروشــگاه آل دی باشــد. وی افزود: فکر 
می کردیــم کــه تفــاوت بســیار مهــم ایــن فروشــگاه بــا 
دیگــر فروشــگاه ها تخفیفــات بســیار خوبــی اســت 

کــه بــه شــهروندان خواهیــم داد.
حمیــده  هاشــمی تاکیــد کــرد: پــس از گذشــت حدود 
یــک ســال و تزریــق پــول از طــرف مــا متاســفانه آمــار 
و ارقــام بــا آنچــه عمــاً مشــاهده می شــد متفــاوت 
بــود کــه تصمیــم گرفتیــم موضــوع رابررســی کنیــم 
ــا حــدود ۲000 پرســنل هــر روز  چــرا کــه مجموعــه ب
بزرگتــر می شــد امــا از آن اهــداف اولیــه کــه ارائــه 
تخفیفــات زیــاد و ویــژه بــه شــهروندان بــود فاصلــه 
داشــت و تخفیفاتــی کــه بــرای ایــن موضــوع مهــم 
در نظــر گرفتــه شــده بــود متاســفانه توســط تیــم 
اجرایــی ســر از بــازار دلال هــای خیابــان مولــوی در 

در  داد:  ادامــه  »ویــوان«  مدیرعامــل  بــود.  آورده 
همیــن مســیر جســتجو بــرای چرایــی عــدم کارایــی 
کــه هــر  ،عــدم رضایــت مشــتریان شــاهد بودیــم 
روز انبارهــا و فروشــگاه ها خالی تــر می شــدند امــا 
حتــی  و  نمی پذیرفــت  صــورت  جایگزینــی  هیــچ 
ــه ســرعت تعویــض می شــدند و  ــدگان ب تامیــن کنن
بــه اصطــاح بــازار کاه بــه کاه می شــد امــا هیــچ 

بدهــی بــه تامیــن کننــدگان پرداخــت نمی شــد.
حمیــده  هاشــمی ادامــه داد: پــس از بررســی های 
فــراوان متوجــه شــدیم کــه مدیــران و تیــم اجرایــی 
بــا ســو اســتفاده از موضــوع تخفیفــات بــرای منافــع 
خودشــان قراردادهــای خاصــی بــا شــرکت های خاص 
تجهیــز  تبلیغاتــی  )شــرکت های  همچــون  دیگــری 

ــد. ــد منعقــد کــرده ان ــازه تاســیس بودن و...( کــه ت
نیــز  هاشــمی  حســن   گفت وگــو  ایــن  ادامــه  در 
خاطرنشــان کــرد: پــس از گذشــت مدتــی و عــدم 
دســتیابی به هدف مجموعه با ورودحمیده هاشــمی 
ــوان مدیرعامــل مشــخص شــد  ــه عن ــه مجموعــه ب ب
دیگــری  اهــداف  دنبــال  بــه  ترکیــه ای  کــه شــرکای 
بودنــد و ماحصــل فعالیــت آنهــا بوجــود آوردن چنــد 
صــد میلیــارد تومــان بدهــی عقــب افتــاده شــامل 
حقــوق و دســتمزد پرســنل، اجاره هــای عقــب افتــاده 
موجــران و همچنیــن پرداخــت نکــردن حســاب های 
تامین کننــدگان و زیــان انباشــته شــده وانبارهــای 

خالــی فروشــگاه ها بــود.
حســن  هاشــمی تاکیــد کــرد: پــس از مشــخص شــدن 
ــن شــد کــه در  ــر ای ــم ب ــن تصمی ــن مشــکات، اولی ای
وهلــه اول حــق و حقــوق پرســنل بــه صــورت تمــام 
و کمــال پرداخــت و بــه دنبــال آن بدهــی موجــران را 
پرداخــت کنیــم.  حسن هاشــمی افــزود: بــا توجــه بــه 
اینکــه مــن خــود یــک صنعتگــر و تاجــر ایرانی هســتم، 
پــای ایــن کار و بدهی هایــی کــه شــرکای ترک به وجود 

آورده بودنــد ایســتادم و خوشــبختانه می توانــم اعــام 
ــارد تومــان  ــه امــروز از ایــن چنــد صــد میلی ــا ب ــم ت کن
حــدود ۹۵ درصــد آن پرداخــت شــده اســت و الباقــی 
نیــز بــه امیــد خــدای متعــال تــا یکــی دو مــاه آینــده نیــز 

تســویه خواهــد شــد و همــه چیــز صفــر می شــود.
شــدن  متــواری  از  پــس  افــزود:  حســن  هاشــمی 
شــرکای ترکیــه ای و ایــن آســیبی کــه نــه تنهــا به بنده 
و خانــواده ام وارد کردنــد، موجــب ناراحتــی و ضربــه 
)پرســنل  مــا  عزیــز  هموطنــان  بــه  شــدید  بســیار 
شــاغل( گردیــد بــه عنــوان کســی کــه خــود را در ایــن 
زمینــه مســئول می دانــم تنهــا بــه دنبــال ایــن هســتم 
تــا مشــخص شــود کــه هــدف اصلــی آنهــا از ایــن کار 

چــه بــوده اســت.

حســن و حمیــده  هاشــمی در پایــان ضمــن تشــکر 
از همــه پرســنل، موجــران و تامین کننــدگان کالاهــا 
کــه صمیمانــه در ایــن مســیر صبــوری کردنــد، تشــکر 
کــرده و اظهــار کردنــد: مــا تنهــا بــه دنبال این هســتیم 
کــه بفهمیــم و بدانیــم کــه هــدف اصلــی از ایجــاد 
ایــن مشــکات بــرای ایــن مجموعــه چــه بــوده و ایــن 
موضــوع را از مجــاری قانونــی دنبــال خواهیــم کــرد.

شرکای ایرانی »ویوان« سربلند شدند 

نمره قبولی برای سرمایه گذار ایرانی »ویوان« 
عبور شرکای ایرانی »ویوان« از مشکلات


